
ЗАВЖДИ НА ВАХТІ
27-го липня 2006-го року в місті Чорнобилі, 

за участі заступника Міністра з питань надзви
чайних ситуацій та у справах захисту населен
ня від наслідків Чорнобильської катастрофи 
Володимира ХОЛОШІ, відбулося засідання 
Колегії Державного департаменту — Адміні
страції зони відчуження і зони безумовного 
(обов'язкового) відселення.

На порядку денному стояло два питання: про 
результати роботи підприємств зони відчужен
ня, підпорядкованих МНС у січні-червні 2006 
року, завдання на друге півріччя та про стан 
охорони праці на підприємствах МНС у зоні 
відчуження.

Микола БОЙКО, на
чальник управління з 
питань зони відчуження 
та поводження з РАВ зо
середив увагу на діяль
ності виробничо-госпо
дарського комплексу зо
ни відчуження.

Насамперед робота бу
ла направлена на мінімі
зацію виносу радіонуклі

дів за межі зони відчу
ження водним, повітря
ним та технологічним 
шляхами, — зауважив 
Микола Васильович. — В 
цілому по підприємствах 
МНС зони відчуження 
заплановані заходи в ос
новному виконані.

Водоохоронні заходи 
були направлені на ек-

сплуатацію водоохорон
них споруд ліво- та пра- 
вобережжя Прип'яті.

За півроку виконано 
технічне обслуговування 
274-х контрольно-спо
стережних свердловин 
та тампонаж 300 поки

нутих колодязів. Водоо
хоронні споруди знахо
дяться в задовільному 
стані, пропуск весняної 
повені пройшов нор
мально.



ЗАВЖДИ НА ВАХТІ більш важливими є: про
довження будівництва 
комплексу "Вектор", реа
лізація плану заходів що
до підготовки підпри
ємств до роботи в осін
ньо-зимовий період 
2006-2007-го років, про
ведення робіт з обсте
ження (радіоекологічний 
та екологічний моніто
ринг) території нового 
заказника на теренах зо
ни відчуження та еко
номне використання 
енергоресурсів. Є й про
блемні питання, які не 
вирішуються упродовж 
останніх років. Це, на
самперед, впровадження 
цифрових технологій на 
місцевій телефонній ме
режі та міжміському 
зв'язку, вкрай зношені 
автотранспортні засоби. 
Вже давно потребує замі
ни застаріле холодильне 
та технологічне облад
нання їдалень. Потребує 
реконструкції, залізниця 
Вільча-Янів, що дасть 
можливість уникнути пе

ретинання території рес
публіки Білорусь ван
тажними потягами.

Співдоповідач Микола 
БОБРО, начальник 
управління з питань 
Чорнобильської АЕС 
Державного департамен
ту, акцентував увагу й 
говорив про стан робіт з 
підготовки до зняття з 
експлуатації Чорно
бильської АЕС та реалі
зації плану здійснення 
заходів на об'єкті "Ук
риття".

— Насамперед наша 
позиція полягає в тому, 
— сказав Дмитро Генна- 
дійович, що допустити 
ще одну помилку, але 
вже при реалізації най- 
масштабнішого Чорно
бильського проекту — 
нового безпечного кон- 
файнменту — ми не те, 
що не маємо права, а не 
маємо права навіть на 
натяк на помилку. Мова 
йде про безпеку протя
гом наступних 100 років

найнебезпечнішого у сві
ті об'єкта. Тому, остаточ
не рішення щодо тендера 
НБК, потрібно приймати 
після всестороннього 
аналізу наслідків такого 
рішення для України. 
Станом, на середину 
липня 2006-го року, пи
тання тендера НБК зали
шається відкритим. Фор
мально тендер призупи
нений через претензію, 
яка була надана одним із 
претендентів. Але ми ма
ємо надію, що спільно з 
керівництвом Євро
пейського банку рекон
струкції та розвитку, 
спільно з країнами-доно- 
рами Чорнобильського 
фонду "Укриття", всі 
проблемні питання бу
дуть вирішені та най
ближчим часом проект 
нового безпечного кон- 
файнменту почне реалі
зовуватися.

На території зони від
чуження виконують ро
боти 10 підприємств Мі
ністерства України з пи

тань надзвичайних ситуа
цій та у справах захисту 
населення від наслідків 
Чорнобильської катастро
фи. На кожному підпри
ємстві, згідно з законом 
України "Про охорону 
праці", створені служби 
охорони праці, розробле
ні нормативні акти з охо
рони праці. Координацію 
та контроль за діяльністю 
цих служб проводять від
діл екології та охорони 
праці Державного депар
таменту та відділ охорони 
праці й охорони навко
лишнього природного се
редовища ДСП "РУ- 
ЗОД". Про стан охорони 
праці на підприємствах 
МНС у зоні відчуження 
доповів Олександр
УСАЄВ, завідувач секто
ром екології та охорони 
праці Державного депар
таменту АЗВіЗБ(0)В.

Людмила ЧЕЧЕЛЬ.
Фото Сергія 

КОЛОМІЙЦЯ.

Будівництво й експлу
атація Центру переробки 
та захоронения радіоак
тивних відходів "Вектор" 
профінансовано від по
чатку робіт (1998 рік) 
станом на 01. 07. 2006 ро
ку у сумі 88027, 1 тисяч 
гривень із запланованих 
119458 тисяч гривень, 
що становить 67 % відко- 
ригованої вартості пу
скового комплексу
(131333, 7 тисяч гри
вень).

Програма на 2006-й 
рік з будівництва пуско
вого комплексу "Век
тор", відповідно до за
твердженого МНС Укра
їни плану асигнувань, 
становить 20553 тисяч 
гривень (із загального — 
10000 тисяч гривень та 
спеціального — 10553 ти
сяч гривень фондів бю
джету).

Із спеціального фонду 
держбюджету недофінан- 
совано з початку року 
1320 тисяч гривень.

На будівельному май
данчику "Вектор" в пер
шому півріччі виконува
лись роботи на об'єктах:

— мийка автотранспор
ту — монтаж систем опа
лення, силового облад
нання, прокладання гос
подарчо-питного і проти
пожежного водопроводу, 
електромонтажні роботи;

— сховище твердих ра
діоактивних відходів 
(ТРВ-2) — монтаж арма
тури, укладання залізо
бетонних плит тимчасо
вої дороги;

— підстанція (ПС) 
110/10 "Буряківка" — 
монтаж систем ВЧ зв’яз
ку;

— ЛЕП -  110/10 кВ 
Луб'янка — Буряківка — 
монтаж металоконструк- 
цій опори;

— адміністративно-по
бутовий корпус — елек
тромонтажні роботи при
міщення їдальні.

Для отримання ліцензії 
на експлуатацію сховищ, 
для захоронения РАВ, 
триває розроблення до
кументів — технологіч
ний регламент, аварійний 
план, настанова з якості, 
звіт з аналізу безпеки, 
технологічні та експлуа
таційні інструкції. Та, в 
зв'язку з тимчасовою 
призупинкою роботи Ки
ївської філії ДСП "Тех- 
ноцентр", відчутне значне 
відставання у виконанні 
планових завдань.

Зупинився Микола 
Васильович і на основ
них результатах роботи 
підприємства - "Ком
плекс". Зокрема, він вка
зав на деякі проблеми, 
які виникли останнім ча
сом. Приміром, у "Плані

здійснення заходів... " на 
2006-й рік, планувалось 
приймати на захоронен
ия від ДСП "ЧАЕС" май
же по 1000 м? РАВ і от
римувати по 270 тисяч 
гривень у місяць. Відпо
відно було сплановано 
чисельність працівників 
та обсяги виконання ін
ших робіт. Фактично ж, 
після підписання додат
кової угоди №2, обсяги 
захоронения зменшились 
на 50 % з 1000 до 515 м? 
на місяць, пропорційно 
до цього зменшилась й 
сума позабюджетних 
надходжень.

Слід зауважити, що в 
даний час ДСП "ЧАЕС” 
не виконує навіть напо
ловину зменшені обсяги 
поставок РАВ на захоро
нения. Так, за результа
тами роботи 1-го півріч
чя, фактично прийнято 
на захоронения від ДСП 
"ЧАЕС" 1070, 29м? РАВ. 
Досі залишається невирі- 
шеним питання щодо за
хоронения РАВ у ІІІ-му 
кварталі поточного року. 
Причина — відсутність 
відповідної ліцензії у 
ДСП "ЧАЕС".

З метою запобігання 
розповсюдження радіа
ційного забруднення за 
межі зони відчуження, на 
контрольно-дозиметрич
них постах проводиться 
радіаційно-дозиметрич
ний контроль автотранс
порту, вантажів, особи
стого одягу та поклажі 
персоналу.

Засобами автоматизо
ваної системи контролю 
радіаційного стану зони 
відчуження у безупинно
му режимі контролюва
лась потужність експози
ційної дози в 28 пунктах 
вимірювання. Зважаючи 
на те, що розповсюджен
ня радіонуклідів за межі 
зони відчуження відбу
вається переважно вод
ним шляхом (до 90%), 
контроль за радіаційним 
станом поверхневих вод 
здійснюється більше, як 
у 40 пунктах.

У своїй доповіді Ми
кола БОЙКО зокрема 
зазначив, що на території 
зони відчуження та зони 
безумовного (обов'язко
вого) відселення 140, 1 
тисяча гектарів займають 
ліси. Догляд за ними 
здійснюють сім лісництв 
ДСКП "Чорнобильська 
Пуща".

— Слід зазначити, — 
наголосив доповідач, що 
після наказу МНС, щодо 
заборони реалізації лісо
продукції, підприємство 
втратило можливість за
лучення позабюджетних 
надходжень. Це одна із 
причин недовиконання 
показників, пов’язаних з 
рубками догляду. На сьо
годні необхідно відміни

від шкідників і хвороб.
У зв'язку з тим, що 

минулого року було про
ведене неякісне лісопато- 
логічне обстеження наса
джень, цьогоріч спостері
гається масове пошко
дження соснових наса
джень шовкопрядом. У 
травні лісозахисні робо
ти були проведені лише 
на площі 1700 га. Вар
тість втрачених наса
джень, внаслідок об'їдан
ня їх сосновим шовко
прядом, складає 752, 9 ти
сяч гривень й щоденно 
збільшується.

На сьогодні, ще в деся
ти селах зони відчужен
ня проживають "самопо- 
селенці", які не отримали 
житло. Нині вони мають 
намір переселитися в чи
сті території. Вже підго
товлений список осіб (77 
чоловік). Робоча група, з 
обстеження умов прожи
вання самопоселенців, 
виїздить у села з метою 
складання "Книг обліку

лом, який забезпечує ви
конання Комплексної 
програми робіт та по
слуг, щодо ліквідації нас
лідків Чорнобильської 
катастрофи у зоні відчу
ження і зоні безумовного 
(обов'язкового) відселен- 
ия. Незважаючи на 90% 
зношеність транспортних 
засобів, транспортники в 
основному забезпечили 
виконання планових по
казників.

Чотири їдальні забез
печували щоденне трира
зове лікувально-профі
лактичне харчування в 
середньому 2500 праців
ників підприємств та ор
ганізацій, які працюють 
на території зони відчу
ження та зони безумов
ного (обов'язкового) від
селення. Через обмежене 
фінансування ціна ден
ного раціону склала 7 
гривень 50 копійок при 
необхідних 15 гривень.

Отож, із завдань май
бутнього періоду, най

жителів зони відчужен
ня". Станом на 30 червня 
цьогоріч заведено книги 
обліку жителя на 176 
осіб.

Є проблеми й у сфері 
ен ергозабезпечення .  
Пов'язані вони з подо
рожчанням енергоносіїв. 
Це питання може бути 
вирішене лише шляхом 
додаткового бюджетного 
фінансування. На жаль, 
не вистачає коштів на 
придбання природного 
газу (1422 тисячі гри
вень), електроенергії 
(550 тисяч гривень), па
ливно-мастильних мате
ріалів (1044 тисячі гри
вень), резервного палива 
для центральної котельні 
(7125 тисяч гривень).

Транспортний ком
плекс ДП "Чорнобиль- 
сервіс" є основним 
транспортним підрозді

ти цю заборону, але, не 
зважаючи на доручення 
начальника Держдепар
таменту, директору під
приємства ДСКП "Чор
нобильська Пуща" Ми
колі КАЛЕТНИКУ вжи
ти організаційних захо
дів щодо відміни наказу 
Міністра, спеціалістами 
ж підприємства не про
водиться активна робота 
по узгодженню проекту 
відповідного наказу. Ви
ходить, що підприємство 
незацікавлене у відміні 
діючого наказу. Така си
туація вимагає додатко
вого бюджетного фінан
сування на суму близько 
мільйона гривень. Однак, 
додаткових коштів у бю
джеті непередбачено.

На неналежному рівні в 
підприємстві поставлена 
робота лісової охорони, 
зокрема по захисту лісів


